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5.3.2/9 

Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda 

īstenošanas padomes sēdes protokols 

 

Protokols Nr. 9 

2023. gada 25. oktobrī 

Ministru kabineta Zaļajā zālē, Brīvības bulvārī 36, Rīgā un  attālināti Webex platformā 

 

Sēdi vada:  

Jānis Citskovskis – Valsts kancelejas direktors, Memoranda padomes vadītājs  

 

Sēdē piedalās padomes locekļi un to pārstāvji: 

1. Mihails Papsujevičs – Tieslietu ministrijas valsts sekretārs  

2. Ingus Alliks – Labklājības ministrijas valsts sekretārs 

3. Ilze Trušinska (aizvieto Edvīnu Balševicu) – Vides aizsardzības un reģionālās 

attīstības ministrijas pārstāve 

4. Dace Vilsone – Kultūras ministrijas valsts sekretāre 

5. Ilze Skrodele – Ministru prezidentes padomniece valsts pārvaldes jautājumos 

6. Baiba Bāne – Finanšu ministrijas valsts sekretāre  

7. Kristīne Zonberga – biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" direktore, Memoranda 

padomes vadītāja vietniece 

8. Rota Lāce – biedrības "Latvijas Jaunatnes padome" pārstāve 

9. Jānis Rozītis – nodibinājuma "Pasaules Dabas fonds" direktors 

10. Ivars Balodis – nodibinājuma "Invalīdu un viņu draugu apvienība Apeirons" valdes 

priekšsēdētājs 

11. Iveta Kažoka – biedrības "Sabiedriskās politikas centrs Providus" direktore 

12. Kirils Solovjovs – biedrības "Ar pasaules pieredzi Latvijā" pārstāvis 

 

Citi sēdes dalībnieki: 

Evika Siliņa – Ministru prezidente 

Aina Dzalbe – biedrība "Krāslavas rajona partnerība" 

Ainārs Bajinskis – biedrība "Lāčplēsis dejo" 

Āris Ādlers – biedrība "Alianse Pārresoriskai Ilgtspējīgai attīstībai" 

Daina Alužāne – biedrība "Alianse Pārresoriskai Ilgtspējīgai attīstībai"/ biedrības "Kopienu sa-

darbības tīkls "Sēlijas salas"" 

Dace Spaliņa – Sabiedrības integrācijas fonds 

Daiga Kadeģe – biedrība "Ziemupīte" 

Dita Danosa – biedrība "ARIMONDI" 

Ieva Raudsepa – biedrība "Gribu palīdzēt bēgļiem" 

Inta Kaugere – biedrība "Mūsu vārds" 

Juris Jātnieks – nodibinājums "Teiču dabas fonds" 

Kaspars Gorkšs – biedrība "Latvijas Darba devēju konfederācija" 
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Haralds Beitelis – Valsts kanceleja 

Kristīne Zvejsalniece – Valsts kanceleja  

Ieva Lībķena – Valsts kanceleja 

Inese Kušķe – Valsts kanceleja 

Anna Deksne – Valsts kanceleja 

Reinis Lasmanis – Ministru prezidentes birojs 

Lelde Enģele – biedrība "Latvijas Dabas fonds" 

Regita Zeiļa – biedrība "Sociālās uzņēmējdarbības asociācija" 

Jeļena Šaicāne – Kultūras ministrija 

Līna Austra Putāne  – biedrība "Latvijas Pilsoniskā alianse"  

Rolands Feldmanis – biedrība "Latvijas Lauksaimniecības kooperatīvu asociācija"  

Rudīte Menģelsone – biedrība "Par latviešu valodu " 

Ēriks Mikelšteins – biedrība "Alianse Vīriešu Veselībai " 

Ints Teterovskis – biedrība "Dziesmusvētku biedrība"/ nodibinājums "Mūzikas un mākslas 

attīstības fonds "Balsis"" 

Aira Priedīte – biedrība "Eiropas Latviešu apvienība" 

Anda Grīnfelde – arodbiedrību apvienība "Latvijas Brīvo arodbiedrību savienība" 

Indra Lūse – biedrība "Latvijas Juristu apvienība" 

Ilze Trušinska – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

 

Protokolē: 

Zane Legzdiņa-Joja – Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas departamenta Valsts 

pārvaldes attīstības nodaļas konsultante sabiedrības līdzdalības jautājumos  

 

Sēdi sāk plkst. 11.03 

 

Sēdes darba kārtība: 

   Jautājums Ziņo/Uzaicinātie 

1. 
Par 25.10.2023. sēdes darba kārtības ap-

stiprināšanu 

Jānis Citskovskis 

Valsts kancelejas direktors, 

Memoranda padomes vadītājs 

2. 

Informācija par jaunu organizāciju pie-

vienošanos Nevalstisko organizāciju un 

Ministru kabineta sadarbības memoran-

dam  

Zane Legzdiņa-Joja 

Valsts kanceleja 

3. 

Saruna ar Ministru prezidenti E. Siliņu 

par aktualitātēm nevalstisko organizāciju 

sadarbībā ar valsts pārvaldi 

Evika Siliņa 

Ministru prezidente  

Memoranda padomes locekļi 

Nevalstiskās organizācijas  

4. 

Par sadarbības partnera deleģēšanu dalī-

bai projektā Eiropas Savienības kohēzi-

jas politikas programmas 2021.–2027. 

gadam 4.3.4.5. pasākuma "Atbalsts pil-

soniskās sabiedrības organizāciju izaug-

smei, stiprinot līdzdalību publiskās pār-

valdes lēmumu pieņemšanas procesos" 

ietvaros 

Jānis Citskovskis 

Valsts kancelejas direktors, 

Memoranda padomes vadītājs 

5.  

Dažādi:  

- nākamās sēdes norises laiks un 

darba kārtība 

Jānis Citskovskis 

Valsts kancelejas direktors, 

Memoranda padomes vadītājs 
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1. jautājums 

25.10.2023. sēdes darba kārtības apstiprināšana  

___________________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis 

Lēmums: 

1. Apstiprināt 25.10.2023. sēdes darba kārtību.  

2. Pieņemt zināšanai, ka Memoranda padome rakstiskajā procedūrā, kas noslēdzās 

2023. gada 10. oktobrī, pieņēma lēmumu:  

- darbam Valsts pārvaldes politikas attīstības padomē deleģēt K. Zonbergu (biedrība 

"Latvijas Pilsoniskā alianse") (7 – par, 1 – atturas), L. Stafecku (biedrība "Sabied-

riskās politikas centrs "Providus"") (7 – par, 1 – atturas) un K. Leitāni (biedrība 

"Latvijas Jaunatnes padome") (7 – par, 1 – atturas); 

- dalībai Valsts sekretāru sanāksmēs ar padomdevēja tiesībā deleģēt L.A. Putāni 

(biedrība "Latvijas Pilsoniskā alianse") (7 – par, 1 – atturas); 

- darbam valsts budžeta programmas "NVO fonds" projektu pieteikumu vērtēšanas 

komisijā deleģēt L. Valdmani (biedrība "Eiropas Kustība Latvijā") (9 – par), L. Jā-

kobsoni-Gavalu (biedrība "Gribu palīdzēt bēgļiem") (10 – par) un L. Knoku (bied-

rība "Bauskas rajona lauku partnerība") (6 – par kā par pastāvīgo locekli, 3 – par 

kā par aizvietotāju, attiecīgi ņemts vērā vairākuma viedoklis. Pilnvaru termiņš iz-

vēlētajām VK loceklēm būs 2024. gada 31. decembris. 

3. Pieņemt zināšanai, ka Memoranda padome rakstiskajā procedūrā, kas noslēdzās 

2023. gada 13. oktobrī, pieņēma lēmumu darbam programmas "Atbalsts diasporas un 

Latvijas bērnu kopējām nometnēm" vērtēšanas komisijā deleģēt A. Jansoni (biedrība 

"Latvijas Skautu un gaidu centrālā organizācija") (12 – par).  

 

2. jautājums 

Informācija par jaunu organizāciju pievienošanos Nevalstisko organizāciju un 

Ministru kabineta sadarbības memorandam 

___________________________________________________________________ 

Ziņo: Z. Legzdiņa-Joja 

 

Z. Legzdiņa-Joja informē, ka Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memo-

randam, to parakstot, 2023.gada oktobrī pievienojas četrpadsmit jaunas organizācijas.  

 

Lēmums: 

Pieņemt zināšanai Valsts kancelejas pārstāves Z. Legzdiņas-Jojas sniegto informāciju.  

 

Informācija par organizācijām, kuras pievienojas Memorandam 2023. gada oktobrī, pieejama 

Ministru kabineta tīmekļvietnē - https://www.mk.gov.lv/lv/jaunums/nvo-un-mk-sadarbibas-is-

tenosanas-memorandam-pievienojas-14-jaunas-organizacijas.  

  

https://www.sif.gov.lv/lv/atbalsts-diasporas-un-latvijas-bernu-kopejam-nometnem
https://www.sif.gov.lv/lv/atbalsts-diasporas-un-latvijas-bernu-kopejam-nometnem
https://www.mk.gov.lv/lv/jaunums/nvo-un-mk-sadarbibas-istenosanas-memorandam-pievienojas-14-jaunas-organizacijas
https://www.mk.gov.lv/lv/jaunums/nvo-un-mk-sadarbibas-istenosanas-memorandam-pievienojas-14-jaunas-organizacijas
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3. jautājums 

Saruna ar Ministru prezidenti E. Siliņu par aktualitātēm nevalstisko organizāciju 

sadarbībā ar valsts pārvaldi 

_________________________________________________________________ 

Izsakās: E. Siliņa, K. Zonberga, I. Kažoka, I. Balodis, D. Vilsone, B. Bāne, J. Rozītis, 

R. Lāce, K. Solovjovs 

 

E. Siliņa uzsāk sarunu, pateicoties nevalstiskajām organizācijām par iesaistīšanos valdības dek-

larācijas izstrādes procesā un paužot gandarījumu par valdības deklarācijas 21. punktā ietverto 

apņemšanos sekmēt pilsonisko un sociālo dialogu, iedzīvotāju un nevalstisko organizāciju līdz-

dalību sabiedriskajos un politiskajos procesos. Uzsver, ka valdībai ir bijusi vēlme stiprināt Me-

moranda padomes darbību, attiecīgi nākamo triju gadu valsts budžetā ik gadu rasti 200 000 euro 

pilsoniskā dialoga nodrošināšanai, kā arī pieejami citi resursi sadarbības stiprināšanai – Sabied-

rības integrācijas fondā un arī no Eiropas fondiem. Organizācijām ir pieejams arī Valsts kance-

lejas atbalsts sadarbības jautājumu risināšanā starp nevalstiskajām organizācijām un valsts pār-

valdes institūcijām. Norāda, ka ir informēta, ka nevalstiskajām organizācijām ir vēlme pēc lī-

dzīga sadarbības modeļa ar valdību kā ar sociālajiem partneriem, tomēr uzsver, ka esošais Me-

moranda padomes darbības formāts un sadarbība ar nevalstiskajām organizācijām ir elastīgāka. 

Attiecībā uz valdības rīcības plāna izstrādes procesu, uzsver, ka iesaiste vēl notiks, ņemot vērā, 

ka apstiprinot valdību, prioritāte bija valsts budžets. Sarunās ar ministriem par to prioritātēm 

plāno runāt arī par nevalstisko organizāciju sniegtajiem priekšlikumiem. Pauž, ka valdības rī-

cības plānā iecerēts noteikt politiskās prioritātes un neatliekamos darbus, un iesaka pēc Ministru 

prezidentes sarunām ar ministriem, iniciēt diskusijas ar ministrijām un tajās izrunāt vajadzības 

ar nozarēs strādājošajām nevalstiskajām organizācijām. Atzīst, ka zina nevalstisko organizāciju 

lūgumu noteikt atbildīgo par pilsoniskās sabiedrības attīstību – valdība iepriekš mērķtiecīgi vei-

dojusi Sabiedrības integrācijas fondā paredzamu atbalstu organizācijām, kas tika sagaidīts no 

sektora puses, kā arī jomas politiku šobrīd veido Kultūras ministrija un plānots, ka tas nemai-

nīsies. Norāda, ka valdības maiņas procesā nedaudz apstājusies diskusija par atbildīgo par brīv-

prātīgo darbu, tomēr Ekonomikas ministrija neuzņemsies atbildību par pilsoniskās sabiedrības 

politikas veidošanu. Arī Valsts kanceleja neveidos politiku nevalstisko organizāciju darbībai. 

Kā arī pauž atbalstu nozaru ministru dalībai Memoranda padomes sēdēs, tikai tas ir jāplāno 

savlaicīgi, kā arī drīzāk redz aktualitāti ministru iesaistei pārnozarisku jautājumu risināšanā. 

K. Zonberga pateicas par valdības lēmumu atvēlēt mērķtiecīgu finansējumu Memoranda pado-

mei un pauž cerību, ka izdosies stiprināt Memoranda padomes darbu, ieviešot 2018. gadā iz-

strādāto modeli padomes darbam. Uzsver, ka plānotajās Memoranda padomes darba grupās 

nozīmīga būs valsts pārvaldes iesaiste un dalība, lūdz to sekmēt arī no Ministru prezidentes 

puses. Skaidro plānoto ministru iesaisti Memoranda padomes darbā, norādot uz pieeju organizēt 

sēdes par noteiktām virstēmām. Novērtē, ka valdībai ir bijusi vēlme iesaistīt nevalstiskās orga-

nizācijas valdības prioritāšu un uzdevumu izstrādes procesā, vienlaikus norāda uz bažām par 

organizāciju iesaistes apmēru, kur valsts pārvaldes puse komunicē ar ierobežotu skaitu organi-

zāciju, kā arī organizāciju kapacitāti iesaistīties ar priekšlikumiem, attiecīgi aicina publiskot 

valdības rīcības plāna projektu, lai būtu iespēja iepazīties ar pasākumiem. Kā arī uzsver atgrie-

zeniskās saites sniegšanas nozīmi attiecībā uz nevalstisko organizāciju izteiktajiem priekšliku-

miem. Turpina, ka diskusija par atbildīgo institūciju par pilsoniskās sabiedrības attīstību jopro-

jām ir aktuāla, organizācijām radies iespaids, ka trūkst redzējuma par aktivitātēm, kas kopsa-

velk jautājumu – aicina sākt diskusiju, rīkojot domnīcu. Aktualizē līdzdalības iespējas valsts 

budžeta izstrādes procesā, kur šobrīd katrai ministrijai ir sava pieeja, tomēr ir jāsekmē prakšu 

vienādošana, rodot iespēju izdiskutēt prioritātes ar partneriem. Kā arī pauž bažas par finansē-

juma pieejamību organizācijām, īpaši ņemot vērā, ka beidzas Eiropas Ekonomikas zonas un 

Norvēģijas finansējuma esošais periods, kas bija būtisks atbalsts biedrībām un nodibinājumiem 

un nav skaidrības par iespējamo šī finanšu avota finansējumu nākotnē. Kritizē Latvijas lēmumu   
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Šveices programmas finansējumu nenovirzīt nevalstiskajām organizācijām. Visbeidzot uzsver, 

ka nemainot apjomu NVO fondam, ir bažas par aktivitātes mazināšanos nevalstiskajā sektorā, 

attiecīgi lūdz aktualizēt finansējuma jautājumu kopumā.  

I. Kažoka pateicas par finansējumu pilsoniskā dialoga iedzīvināšanai un Ministru prezidentes 

nostāju valdības rīcības plāna izstrādes procesā iesaistīt nevalstiskās organizācijas, publiskojot 

plāna projektu un nodrošinot diskusiju. Skaidro, ka attiecībā uz pilsoniskās sabiedrības attīstī-

bas politiku – lielākā problēma ir izkliedētā atbildība starp institūcijām – par pilsonisko dialogu 

jāvēršas pie Valsts kancelejas un Ministru prezidentes, par saliedētību – pie Kultūras ministri-

jas, par regulējumu biedrību un nodibinājumu darbībai – pie Tieslietu ministrijas, par sabied-

riskā labuma organizāciju darbību – pie Finanšu ministrijas, par brīvprātīgo darbu – pie Eko-

nomikas ministrijas, un tādējādi trūkst kopējā atbildība par sektoru, attiecīgi grūti sadzirdēt va-

jadzības un tās aizstāvēt, prioritizējot ar citām attiecīgās institūcijas darbības jomām. Pauž, ka 

nevalstiskās organizācijas aicina Ministru prezidenti tomēr noteikt atbildīgo ministriju vai cil-

vēku, kas kopā ar nevalstiskajām organizācijām aizstāv to intereses lēmumu pieņemšanas pro-

cesā.  

I. Balodis pauž, ka tās lietas, kas saistās ar sabiedrības iesaistīšanu, ir labi. Norāda, ka sabiedrība 

ir jāmāca, nepieciešams atbalsts pilsoniskās sabiedrības attīstībai, īpaši organizācijām reģionos.  

Jāsekmē izpratne, valdības rīcības plānam jābūt iedzīvotājiem saprotamā valodā, būtiski to vei-

dot saprotamā valodā. Jāskaidro sabiedrībai, kāpēc jāiesaistās vēlēšanās, kāpēc jāseko Ministru 

prezidentes un Ministru kabineta darbībai, to skaitā, atrodot iespējas oficiālo informāciju no-

dotu tā, lai to uztvertu arī tās sabiedrības grupas, kurām ir specifiskas informācijas gūšanas 

vajadzības.  

D. Vilsone norāda, ka arī turpmāk Kultūras ministrija būs koordinētājspēks pilsoniskās sabied-

rības attīstībai atbilstoši Saliedētas un pilsoniski aktīvas sabiedrības attīstības pamatnostādnēs 

2021.-2027. gadam p noteiktajam, bet īstā vieta diskusijai starp nevalstiskajām organizācijām 

un valsts pārvaldi ir Memoranda padome, nodrošinot sarunu un risinājumu iespējamību.  

E. Siliņa uzsver, ka pārresoru jautājumu aktualitāte arvien pieaug, attiecīgi redz, ka tāda viena 

atbildīgā noteikšana vairs nav aktuāla, attiecīgi jāizmanto gan ierēdniecības un politiķu atvēr-

tība. Norāda, ka finansējums nevalstiskajām organizācijām šobrīd ir gana liels.  Piekrīt, ka 

valsts pārvaldes informācija jānodod sabiedrībai saprotamā valodā, arī ņemot vērā iedzīvotāju 

informācijas iegūšanas ierobežojumus.  

B. Bāne skaidro, ka Šveices programma tika novirzīta projektiem, kam bija augsti atdeves rā-

dītāji. Attiecībā uz Norvēģijas finansējumu diskusija Eiropas līmenī ir sākusies,  tomēr nav vēl 

detalizācijas pakāpes. Kā arī uzsver, ka esošajā Eiropas fondu plānošanas periodā 10 program-

mas, kurās nevalstiskajām organizācijām ir iespējams saņemt atbalstu. 

J. Rozītis norāda, ka vides jomas organizācijas ir globālos procesos, attiecīgi vides sektorā Lat-

vijā organizācijas strādā nedaudz citādi kā citas organizācijas, tomēr tās vēlas atbalstu un ie-

drošinājumu sadarbībai no valsts pārvaldes puses. Uzsver, ka darbs ar sabiedrību ir nepiecie-

šams, izglītojot par zinātnē balstītiem risinājumiem. Iesaka nepazaudēt klimata un dabas jautā-

jumus, jo šie jautājumi ir nozīmīgi valsts tēla, reputācijas un konkurētspējas kontekstā. Kā arī 

pauž, ka sociālo un ekonomisko jautājumu gūzmā ir svarīgi nepazaudēt sabiedrisko labumu.  

R. Lāce norāda, ka valdības rīcības plānā iztrūkt priekšlikumu, kas vērsti uz jauniešiem kā 

mērķa grupu un jaunatnes jomu, attiecīgi sagatavoti un iesniegti priekšlikumi – vēlas izcelt 

divus iesniegtos priekšlikumus – jaunatnes testu, kas ļauj noteikt, kā plānotais regulējums ie-

tekmēs jauniešus, kā arī aicina apsvērt iespēju jauniešiem ļaut piedalīties vēlēšanās no 16 gadu 

vecuma.  

K. Solovjovs vēlas aktualizēt reemigrantu jautājumu – organizācijas “Ar pasaules pieredzi Lat-

vijā” skatījumā viens no veidiem ir vairāk stāstīt Latvijas veiksmes stāstus, reklamējot valsti. 

Jādomā arī kā atgriezt speciālistus, to skaitā, valsts pārvaldē, kā arī pauž, ka līdz šim veiksmīgas 

bijušas īpašas programmas, norādot, ka šādu programmu potenciāls vēl ir gana augsts.  
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E. Siliņa apliecina, ka izprot nepieciešamību sekmēt pozitīvas valsts tēlu, ņemot vērā visus 

iekšpolitiskos un ārpolitiskos izaicinājumus. Uzsver, ka valdībai ir daudz jautājumu dienaskār-

tībā, vēlreiz aicina izmantot Memoranda padomi dzīvai diskusijai, izrunājot sasāpējušos jautā-

jumus.  

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai visu pušu sniegto informāciju.  

 

4. jautājums 

Par sadarbības partnera deleģēšanu dalībai projektā Eiropas Savienības kohēzijas politikas 

programmas 2021.–2027. gadam 4.3.4.5. pasākuma "Atbalsts pilsoniskās sabiedrības 

organizāciju izaugsmei, stiprinot līdzdalību publiskās pārvaldes lēmumu pieņemšanas 

procesos" ietvaros 

_______________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis  

Izsakās: D. Spaliņa, Z. Legzdiņa-Joja 

 

J. Citskovskis informē, ka atbilstoši Ministru kabinetā 2023. gada 26. septembrī pieņemtajiem 

noteikumiem Nr. 544 “Eiropas Savienības kohēzijas politikas programmas 2021.–2027. gadam 

4.3.4. specifiskā atbalsta mērķa "Sekmēt aktīvu iekļaušanu, lai veicinātu vienlīdzīgas iespējas, 

nediskriminēšanu un aktīvu līdzdalību, kā arī uzlabotu nodarbināmību, jo īpaši attiecībā uz 

nelabvēlīgā situācijā esošām grupām" 4.3.4.5. pasākuma "Atbalsts pilsoniskās sabiedrības 

organizāciju izaugsmei, stiprinot līdzdalību publiskās pārvaldes lēmumu pieņemšanas 

procesos" īstenošanas noteikumi”, Sabiedrības integrācijas fondam ir jāpiesaista sadarbības 

partneris projekta sagatavošanā un īstenošanā. Uzsākot darbu pie atlases procesa organizēšanas, 

atbilstoši Eiropas Komisijas un Centrālās finanšu un līgumu aģentūras jaunākajām nostādnēm 

attiecībā uz interešu konfliktu, Valsts kanceleja un Sabiedrības integrācijas fonds izvērtēja 

situāciju un piedāvā Memoranda padomei šādu risinājumu: 

1) Memoranda padome šajā sēdē tiek informēta par sadarbības partnera deleģēšanas procesu un 

pieņemtu lēmumu dodot uzdevumu Sabiedrības integrācijas fondam sadarbībā ar Valsts kance-

leju izveidot sadarbības partnera vērtēšanas komisiju un izstrādāt partnera atlases nolikumu, 

t.sk. vērtēšanas kritērijus ne vēlāk kā līdz 31.10.2023.; 

2) Sabiedrības integrācijas fonds kopā ar Valsts kanceleju izveidotu sadarbības partnera vērtē-

šanas komisiju, izstrādātu partnera atlases nolikumu un kritērijus, pēc kuriem tiks vērtēti po-

tenciālie sadarbības partnera kandidāti - kritēriji atbilstu tiem, pēc kuriem projekta iesniegums 

vēlāk tiks vērtēts Centrālajā finanšu un līgumu aģentūrā, kā arī tiek pievienoti daži kvalitātes 

kritēriji, pēc kuriem izvērtētu kandidāta redzējumu par savu ieguldījumu projektā; 

3) šos kritērijus kopā ar sadarbības partnera atlases nolikumu Sabiedrības integrācijas fonds 

iesniegtu Memoranda padomei noteiktā termiņā (provizoriski līdz 10.11.2023.), aicinot Memo-

randa padomi sniegt priekšlikumus kritēriju pilnveidošanai.  

4) Memoranda padomes sekretariāts izsludinātu pieteikšanos. Pretendenti savus pieteikumus 

sūtītu Memoranda padomes sekretariātam. Sekretariāts visus termiņā saņemtos pieteikumus no-

sūtītu Sabiedrības integrācijas fondam. Potenciālie sadarbības partnera kandidāti, piesakoties 

dalībai šajā procesā, iesniegtu arī aprakstu ar savu redzējumu un motivāciju iesaistīties projektā; 

5) pieteikumus izvērtētu vērtēšanas komisija, kuras sastāvā būtu Sabiedrības integrācijas fonda 

un Valsts kancelejas pārstāvji. Vērtēšanas process tiks balstīts uz iepriekš minētajiem kritērijiem 

un sadarbības partnera atlases nolikumā noteikto kārtību. Tādējādi gala lēmumu par sadarbības 

partnera izvēli pieņemtu nevis Memoranda padome, bet cilvēki, kuriem šī situācija nerada in-

terešu konflikta risku.  

K. Zonberga jautā par termiņiem, kādos plānots atlasīt sadarbības partneri.  
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Z. Legzdiņa-Joja informē, ka piedāvājums kritērijiem uz šo brīdi jau ir gana izdiskutēts starp 

Valsts kanceleju un Sabiedrības integrācijas fondu, attiecīgi kritērijus būs iespējams nosūtīt Me-

moranda padomei līdz 31.10.2023. Pēc tam ilgāko laiku prasīs pieteikšanās process, kam parasti 

Memoranda padomes sekretariāts dod trīs nedēļas. Tālāk jau sekos pieteikumu izvērtēšana, ku-

ras ilgums būs atkarīgs no saņemto pieteikumu skaita. Tomēr sadarbības partnera atlases pro-

cess tiktu organizēts iespējami ātri ar mērķi 2023. gadā tikt līdz rezultātam, ņemot vērā, ka 

projekts, kas jāraksta Sabiedrības integrācijas fondam kopā ar sadarbības partneri ir jāizstrādā 

sadarbībā un noteiktā termiņā jāiesniedz izvērtēšanai Centrālai finanšu un līgumu aģentūrai. 

I. Kažoka lūdz skaidrot sadarbības partnera lomu, rosinot Memoranda padomi nepieciešamības 

gadījumā izvirzīt papildus kritērijus, kas atspoguļotu darbību pilsoniskās sabiedrības jomā.  

D. Spaliņa informē, ka projekta pieteikums jāizstrādā un jāiesniedz priekšizskatīšanai Centrā-

lajā finanšu un līgumu aģentūrā  līdz 2024. gada 4. janvārim. Projekta pieteikuma sagatavoša-

nas laikā plānots vienoties par darbībām, ko veiks attiecīgi Sabiedrības integrācijas fonds un 

sadarbības partneris noteikumos Nr. 544 noteiktā finansējuma sadalījuma ietvaros.  

I. Kažoka vēlreiz lūdz informāciju par plānoto projektu, to skaitā, finansējumu, ilgumu, atbal-

stāmajām darbībām.  

D. Spaliņa skaidro, ka projekts tiks īstenots 2028.gada beigām, kopējais finansējums ir 1,7 mil-

joni. Projekta mērķis ir stiprināt pilsoniskās sabiedrības organizāciju kapacitāti un pilnveidojot 

pilsonisko dialogu ar valsts pārvaldes institūcijām visos līmeņos, izveidojot sadarbības mehā-

nismu, plānoti arī pētījumi un izvērtējumi, komunikācijas pasākumi, daļa no aktivitātēm tiks 

veikta iepirkumu veidā.  

Z. Legzdiņa-Joja skaidro, ka izstrādājot kritērijus partnera atlasei, ir ņemts vērā konkursa mēr-

ķis, attiecīgi kritēriji plānoti, lai kandidāti nebūtu, piemēram, šaurā jomā strādājoša organizā-

cija. Atbalstāmi, ka Memoranda padome izvērtē kritēriju piedāvājumu un nepieciešamības ga-

dījumā sniedz priekšlikumus. Kā arī uzsver, ka sadarbības partnera kandidāts piesakoties ie-

sniegtu redzējumu projekta ietvaram un aktivitātēm, kas ļaus gan kvalitatīvi izvērtēt pieteikuma 

ilgstpēju un atbilstību, gan arī apstiprināšanas gadījumā būs pamats, ko iekļaut projekta pietei-

kumā.  

I. Kažoka jautā, vai sadarbības partneris varētu cita veida juridiskā struktūra nevis biedrība vai 

nodibinājums.  

Z. Legzdiņa-Joja norāda, ka šajā programmā atbalsta saņēmējs varēs būt tikai biedrība un no-

dibinājums.  

J. Citskovskis vērš uzmanību uz noteikumu Nr. 544 13.puntu, kurā noteikts, ka finansējuma 

saņēmējs projekta īstenošanā piesaista sadarbības partneri – biedrību, nodibinājumu vai to ap-

vienību.  

I. Kažoka vēlas precizēt, vai tiks ņemts vērā, ka šim partnerim jābūt ar darbību sabiedrības labā.  

J. Citskovskis uzsver, ka netiek pieļauta iespēja, ka partnerim nav atbilstošas kompetences, to-

mēr būtība ir caur kritērijiem pārliecināties par saturisku atbilstību. Pauž, ka sakrīt skatījums 

par to, ka partnerim jābūt sistēmiskai organizācijai, kura pārstāv plašu pilsoniskās sabiedrības 

loku, attiecīgi Memoranda padomei būs iespējas sniegt priekšlikumus kritērijiem.  

 

Lēmums:  

1. Uzdot Sabiedrības integrācijas fondam sadarbībā ar Valsts kanceleju ne vēlāk kā līdz 

31.10.2023. izveidot sadarbības partnera vērtēšanas komisiju un izstrādāt sadarbības 

partnera atlases nolikumu, t.sk. vērtēšanas kritērijus; 

2. Sabiedrības integrācijas fondam iesniegt Memoranda padomē sadarbības partnera atlases 

nolikumu un vērtēšanas kritērijus (provizoriski līdz 10.11.2023.); 

3. Pēc atgriezeniskās saites saņemšanas no Memoranda padomes par kritērijiem, 

Memoranda padomes sekretariātam izsludināt pieteikšanos; 

4. Pretendentiem noteiktajā termiņā iesūtīt savus pieteikumus Memoranda padomes 

sekretariātam; 
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5. Memoranda padomes sekretariātam visus termiņā saņemtos pieteikumus nosūtīt 

Sabiedrības integrācijas fondam; 

6. Sabiedrības integrācijas fondam nodrošināt pretendentu izvērtēšanas procesu un par 

lēmumu informēt Memoranda padomi.  

 

5. Dažādi 

_______________________________________________________________ 

Izsakās: J. Citskovskis, Z. Legzdiņa-Joja, I. Kažoka, K. Zonberga, J. Rozītis 

 

Z. Legzdiņa-Joja aicina izvirzīt jautājumus, ko izskatīt nākamajās Memoranda padomes sēdēs.  

I. Kažoka piesaka jautājumu par atskaitīšanas par darbību ES fondu Uzraudzības komitejā kādā 

no tuvākajām Memoranda padomes sēdēm.   

K. Zonberga atbalsta risinājumu meklēšanai attiecībā uz labāko formu atgriezeniskās saites 

sniegšanai no Memoranda padomes deleģēto pārstāvju puses.  

J. Rozītis aktualizē jautājumu par Eiropas Ekonomikas un sociālo lietu komitejas pārstāvju 

atskaitīšanās kārtību.  

Z. Legzdiņa-Joja aicina domāt par decembra sēdes norises laiku, kā arī nepieciešamību izstrādāt 

nākamā perioda Memoranda padomes darba plānu.  

J. Citskovskis aicina veidot darba grupu Memoranda padomes darba plāna izstrādes procesa 

koordinēšanai. 

I. Kažoka aicina uzsākt decembra sēdē diskusiju par Memoranda padomes jaunā modeļa 

ieviešanu.  

J. Citskovskis piedāvā diskusiju par jauno Memoranda padomes modeļa uzsākšanu īstenot kādā 

no nākamajām Memoranda padomes sēdēm.  

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai, ka nākamā Memoranda padomes sēde plānota 2023. gada 29. novembrī 

plkst. 11.00-13.00 (panākta vienošanās, ka sēdes norises laiks pārcelts uz 2023. gada 30. no-

vembra plkst. 13.00-15.00) un tajā virstēma būs starptautiskie jautājumi.  
 

Sēdi slēdz: plkst. 14.23 

 

Sēdes audio ieraksts pieejams Ministru kabineta Youtube kontā: 

https://youtu.be/JTZ7RHmYpJk?si=_Mgo1DozHhpIZLmd.      

 

Sēdi vadīja: 

   

Valsts kancelejas direktors,  

Memoranda padomes vadītājs  
(paraksts*) J. Citskovskis 

   

Sēdi protokolēja: 

Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas  

departamenta Valsts pārvaldes attīstības  

nodaļas konsultante sabiedrības  

līdzdalības jautājumos 

(paraksts*) Z. Legzdiņa-Joja  

 

 
* Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu 

https://youtu.be/JTZ7RHmYpJk?si=_Mgo1DozHhpIZLmd

